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Oppfølging av Fylkestinget sitt vedtak i sak PS 107/18 – Selskapskontroll av 
Grieghallen IKS 
 
Samandrag 
I fylkestinget sitt vedtak i PS sak 107/18 var det ein heil del punkt som delvis skal følgjast opp av 
fylkesordførar og delvis av selskapet sjølv. Som ein konsekvens av at fung. fylkesrådmann Ingrid Holm 
Svendsen vart kjend ugild, er denne saka utarbeidd av politisk leiing. I saka vert dei punkta som skulle 
følgjast opp av fylkesordførar systematisk svara ut. Til sist i saka ligg også tilbakemeldinga frå styret i 
Grieghallen IKS når det gjeld deira oppfølgingspunkt. 

Forslag til vedtak 
 
1. Fylkestinget syner til tilbakemeldinga på dei enkelte vedtektspunkta frå sak 107/18, og tek 

oppfølginga til vitande. 
 

2. Fylkestinget godkjenner at selskapsavtalen vert endra på følgjande 2 punkt 
 

 a) Selskapsavtalen for Grieghallen IKS § 6 endres og skal etter endringa ha slik ordlyd: 
 

"Styret har tre medlemmer. Styret velges for 4 år. Reglene i aksjeloven § 20-6 om 
representasjon av begge kjønn i styret gjelder tilsvarende" 
 

b) Selskapsavtalen for Grieghallen IKS § 5, siste ledd endres og skal etter endringa ha slik ordlyd: 
 

"Representantskapet skal: 
 

Velge styrets medlemmer, herunder velge styrets leder og nestleder 
 
Vedta budsjett, økonomiplan og godkjenne regnskap 
 
Velge revisor 
 
Fastsette godtgjørelse til representantskapets leder, styrets leder, og til begge 
organers faste medlemmer" 
 

3. Kontrollutvalet følgjer selskapkontrollen vidare opp. 
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Fylkesordføraren, 18.02.2019 
 
Med bakgrunn i revisjonsrapport av september 2018, utarbeidd av revisjonsfirmaet Deloitte, ba fylkestinget i 
sitt vedtak av 12. desember 2018 fylkesordføraren syta for at forholda nedanfor vart handsama.  
Fylkesordførar har bede fylkesvaraordførar følgje opp dei einskilde punkta i vedtaket. 
På ovannemde bakgrunn er fylkestinget sitt vedtak fulgt opp slik det er gjort greie for under dei einskilde 
punkta nedanfor. 
 
1. Følgje opp KS og Hordaland fylkeskommune sine tilrådingar for val av styre og styrearbeid 

a. grunngjeving av val av styremedlemmar 
b. rutinar for styrearbeid slik som styreevaluering, årsplan, instruksar m.m. 
c. registrering av styreverv i KS sitt styrevervregister  

 
Grunngjeving for val av styremedlemmar. 
Rapporten peiker på at Hordaland fylkeskommune har etablert system og rutinar for oppfølging av 
eigarskapa sine i form av ei eigarskapsmelding og ein overordna eigarstrategi, der KS sine tilrådingar for 
god eigarskapsforvaltning og selskapsleiing er lagt til grunn. Det er også etablert rutinar for administrativ 
oppfølging av selskapa fylkeskommunen har eigarskap i, gjennom mellom anna eit administrativt 
eigarforum og utpeiking av tilsette som får eit eige oppfølgingsansvar for dei ulike selskapa. Vidare vert det 
peika på at det for Grieghallen IKS ikkje har vore særleg naudsynt med administrativ oppfølging. Dette er 
forklart med at det ikkje har vore trong for særskild oppfølging på grunn av selskapet si verksemd og 
selskapet si eigenart.   
Deloitte peikar vidare på at det ikkje føreligg ei skriftleg og dokumenterbar grunngjeving for val av 
medlemmar til styret i selskapet.  Det vert understreka at det kan vere behov for å synleggjere kva prinsipp 
og kva vurderingar som ligg til grunn for val av styremedlemmar i selskapet og korleis fylkeskommunen som 
eigar vil handtere at eit styremedlem er ugild på grunn av at vedkommande har ein leiande stilling i 
fylkeskommunen (konstituert fylkesrådmann).  
Når det gjeld det siste forholdet så er det allereie endra ved at det er gjennomført val av nytt styremedlem.  
Det var aldri meininga at fylkeskommunen sin øvste administrative leiar skulle vere styremedlem i 
selskapet. Denne dobbeltrolla oppstod då styremedlemet vart konstituert i stillinga som fylkesrådmann som 
fylgje av ei mellombels endring i fylkesleiinga som ledd i regionreforma. 
 
Val av styremedlemmer i selskap kor fylkeskommunen har eigarinteresser reiser både prinsipielle 
selskapsrettslege og politiske spørsmål.    
På møtet den 12. mars 2013 gjorde fylkestinget vedtak (sak 17/2013) om mellom anna å: "Utarbeide 
rutinar, saman med valnemnda, for val av styrerepresentantar, der det mellom anna kan gå fram kven som 
kan veljast og kva kvalifikasjonar som skal vektleggast (jf punkt 4 i fylkestingsvedtak 02/08)" 
Ein minner om at det i Hordaland fylkeskommune, i samband med konstituering etter fylkestingsval, vert 
oppnemd ei valnemnd som gjev innstilling til fylkestinget i saker om val der avgjerd er lagt til fylkestinget. 
Oppnemning av styrerepresentantar skjer i påfølgjande fylkesting.   I selskap kor fylkeskommunen berre er 
deleigar vil denne fylkeskommunale valnemnda koordinera og samordna sine framlegg med dei 
selskapsrettslege organa i dei einskilde selskap.  Nokre aksjeselskap har til dømes sin eigen valkomite som 
avgjer framlegg til generalforsamlinga. I selskap som er 100 % eigde av fylkeskommunen, er tilsette i 
fylkeskommunen i nokre tilfelle valde som styremedlemmar i selskapa. Dette gjelde i hovudsak selskap utan 
tilsette som har administrative føremål og som ikkje har noko utprega strategisk rolle eller sentral politisk 
eller samfunnsmessig oppgåve.  
Den politiske handsaminga av styresamansetning i selskap kor fylkeskommunen har eigarinteresser har 
først og fremst vore knytta til spørsmålet om ein skal nytta folkevalde representantar i slike styreverv. 
Når det konkret gjeld Grieghallen IKS så ligg kompetansen til å velje styremedlemmar i selskapet til 
representantskapet.  Representantskapet består av to medlemmar, eit medlem frå kvar av dei to eigarane 
(Bergen kommune og Hordaland fylkeskommune).  Medlemmane har ei stemme kvar.  Selskapsavtalen for 
Grieghallen IKS har ikkje føresegner om valnemnd eller andre sakshandsamingsreglar for val av 
styremedlemmar i selskapet.  
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Formelt inneber det ovannemnde at Hordaland fylkeskommune ikkje åleine kan bestemme samansetninga 
av styret i selskapet.  Grunngjevinga for samansetjing og val av styremedlemmar vil kunne framgå av 
representantskapet sin møteprotokoll eller vedlegg til denne.  Hordaland fylkeskommune som eigar vil også 
kunne gje ei nærare grunngjeving for sine tilrådingar for val av styremedlemmar. I prinsippet vil det vere 
fylkeskommunen sitt medlem i representantskapet (p.t. fylkesordføraren) som må utarbeide og stå 
ansvarleg for denne.  Det vert tilrådd at fylkeskommunen sitt representantskapsmedlem ber 
fylkesadministrasjonen utarbeide framlegg til val av styremedlemmar, og ei nærare grunngjeving for dei 
kandidatane som vert føreslått.  
Reint praktisk vert det laga sakshandsamingsrutinar som inneber at den tilsette i fylkeskommunen sin 
administrasjon, som har fått tildelt ansvar for Grieghallen IKS, i god tid før styreval og i nær dialog med 
fylkeskommunen sitt representantskapsmedlem, utarbeider ei oversikt med tilråding om val av nye 
styremedlemmar i selskapet.  Dette vil sikra at ein følgjer opp dei generelle retningslinene som framgår av 
KS og fylkeskommunen sine tilrådingar, samstundes som ein ivartek dei formelle selskapsrettslige krava og 
uavhengigheten og ansvaret som ligg til fylkeskommunens representantskapsmedlem.  
 
Regionalavdelinga ved regionaldirektør får i oppgåve å utarbeide generelle sakshandsamingsrutinar og 
syte for at desse også vert implementert for Grieghallen IKS frå og med neste styreval. 
 
Frist: [Juni 2019] 
 
 
Rutinar for styrearbeid slik som styreevaluering, årsplan, instruksar m.v. 
Når det gjeld årsplanar og instruksar for styret sitt arbeid er dette noko som styret normalt utarbeider sjølv.  
Grieghallen IKS er eit selskap med avgrensa føremål og selskapet er skipa for å vera eit verktøy for å sikre 
finansieringa av eit større vedlikehalds- og ombyggingsarbeid. Behovet for formelt planverk må derfor 
tilpassast dei konkrete tilhøva for dette selskapet. 
I rapporten frå Deloitte kjem det fram at både styremedlemmene og representantene for Hordaland 
fylkeskommune som er intervjua, i det store og heile er nøgde med styret sitt arbeid, arbeidsfordeling, 
møtefrekvensar, sakshandsaming og drifta av selskapet.   
Det kan likevel vera naudsynt å klargjera denne praksisen slik at den vert følgt i konkrete skriftlege rutinar, 
planar og instruksar.  Dette vil også koma seinare styremedlemmar til gode. 
Hordaland fylkeskommune har på grunnlag av si eigarrolle og forvaltninga av eigarinteresser i heil- og 
deleigde selskap nokre døme på generelle årsplanar, instruksar for styrearbeid samt modellar for evaluering 
av styret sitt arbeid.   
 
Regionalavdelinga ved regionaldirektør vil i forståing med den andre eigaren og i dialog med styret i 
Grieghallen IKS sørge for at det vert utarbeidd eit sett med planar og instruksar som er tilpassa verksemda i 
Grieghallen IKS. 
 
Frist: [Juni 2019] 
 
 
Registrering av styreverv i KS sitt styrevervsregister 
Kommunenes Sentralforbund (KS) har laga eit webbasert register1 for registrering av styreverv og 
økonomiske interesser.  Registeret er meint å skulle gje "oversikt over folkevalgtes, ansattes og 
styremedlemmers verv og økonomiske interesser".  
Registrering av opplysningar i registeret er frivillig. Dette gjeld særleg for eksterne styremedlemmar.  
Det same gjeld i prinsippet også for tilsette i fylkeskommunen som er valde som styremedlem i selskap kor 
fylkeskommunen har eigarinteresser.  I begge tilfelle vil det kunne gjevast ei sterk oppmoding om slik frivillig 
registrering. 
Det er allereie i byrjinga av januar sendt ei oppmoding frå fylkesvaraordførar til styret om å foreta 
registrering av relevante opplysningar i styrevervsregisteret. 

 
1 styrevervregisteret.no 
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Dette punktet er eigentleg «lukka», men Regionalavdelinga ved regionaldirektør får i ansvar å ettergå 
dette og evt purre om naudsynt. 
 
Frist: [Juni 2019] 
 
 
2. Sikre at talet på styremedlemmar er i samsvar med intkomsel.§ 4 

Lov av 29.1.1999 nr 6 om interkommunale selskap ("interkoml") fastset i lovas § 4 at det for 
interkommunale selskap skal opprettast ein skriftleg selskapsavtale. For dei einskilde deltakarane skal 
kommunestyret eller fylkestinget sjølv vedta avtalen. Endringar i selskapsavtalen som gjeld forhold 
omhandla i lovas tredje ledd må på same måte vedtakast av fylkestinget.  I lovas § 4, tredje ledd nr 5 
framgår det at selskapsavtalen skal innehalde bestemmelse om tal på styremedlemmar. 
Det framgår av Deloitte-rapporten side 17 og side 20 at representantskapet i Grieghallen IKS, i mai 2017, 
vedtok å redusera talet på styremedlemmar frå fem til tre medlemmar.  Endringa vart ikkje godkjend av 
Foretaksregisteret, idet registeret peikar på at ei slik endring krev handsaming og godkjenning i fylkestinget, 
jf interkoml § 4.  
 
Når ein tek omsyn til selskapets sitt føremål og den begrensa aktiviteten i selskapet har representantskapet 
vurdert det slik at det er tilstrekkeleg at styret har 3 medlemmar.   
 
Den andre deltakaren i Grieghallen IKS, Bergen kommune, fremja på ovannemnde bakgrunn ei sak for 
bystyret i desember 2018 med framlegg om å endre § 6 selskapsavtalen for det interkommunale selskapet.  
I sak 295/18 gjorde Bergen bystyre følgjande vedtak om endring av selskapsavtalen si § 6: 
 

Styret har tre medlemmer. Styret velges for 4 år. Reglene i aksjeloven § 20-6 om representasjon av 
begge kjønn i styret gjelder tilsvarende. 
 

Dei kompetente organa hjå begge deltakarane i selskapet (Bergen bystyre og Hordaland fylkesting) må 
treffe likelyande vedtak for at endringa skal vera bindande og kunne registrerast i Foretaksregisteret.  
Vedtaket gjort av Bergen bystyre i desember 2018 ivaretek dei innvendingane som kjem til uttrykk i Deloitte-
rapporten.  Det vert difor gjort framlegg om at fylkestinget i Hordaland treff slikt likelydande vedtak om å 
redusera antal styremedlemmar frå 5 til 3.  
 

Selskapsavtalen for Grieghallen IKS § 6 endres og skal ha slik ordlyd: 
 
Styret har tre medlemmer. Styret velges for 4 år. Reglene i aksjeloven § 20-6 om representasjon av 
begge kjønn i styret gjelder tilsvarende 
 

 
3. Oppdatere selskapsavtalen og sørge for at praksis er i samsvar med avtalen (mellom anna når 

det gjeld formulering av varamedlemmer, kva endringar som skal handsamast i fylkesting og 
bystyre, og val av styreleiar. 

a) Representantskapt veljer styreleiar og nestleiar 
 
I Deloitte-rapporten (side 18) er det peika på at det ikkje er samsvar mellom einskilde føresegner i 
selskapsavtalen og den praksis som er fulgt av deltakarane og organa i selskapet.  Dette gjeld den praksis 
som er fylgd for val av styreleiar og val av varamedlemmar til styret.   
Selskapsavtalen for Grieghallen IKS fastset (§ 6, tredje ledd) at "Styret velger selv styreleder og nestleder". 
 
Siden 2013 er styreleiar vald direkte av representantskapet. 
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I lov om interkommunale selskap, § 10, tredje ledd, er det bestemt at "Representantskapet velger styrets 
leder og nestleder med mindre det er fastsatt i selskapsavtalen at valget foretas av styret selv".  
For Grieghallen IKS er det såleis samsvar mellom lovas normalordning og den praksis som har vært fylgd 
for val av styreleiar.  Det må leggjast til grunn at dei to deltakarene (representantskapet) har fylgd ein 
praksis som reflekterer eigarane si forståing av kva som utgjer den beste løysinga for styring av selskapet.  
Ved å legge kompetansen til val av styreleder og nestleder til representantskapet sikrar ein også at dei to 
deltakarane i selskapet får direkte kontroll med dei ulike posisjonane i styret.   
 
Som nemnd er dette også i samsvar med lovas normalordning.  Dette støtter at ein endrar selskapsavtalen i 
tråd med den faste praksis som har vært fylgd i selskapet heilt sidan skipinga i 2013. 
 
Det vert difor gjort framlegg om at fylkestinget i Hordaland treff vedtak om endring av selskapsavtalen punkt 
5, siste ledd som etter endringa skal ha slik ordlyd: 
 
 Representantskapet skal: 

  Velge styrets medlemmer, herunder velge styrets leder og nestleder 

  Vedta budsjett, økonomiplan og godkjenne regnskap 

Velge revisor 

Fastsette godtgjørelse til representantskapets leder, styrets leder, og til begge organers 
faste medlemmer 

 
b) Val av varamedlemmer til styret 

 
Gjeldande versjon av selskapsavtalen har i tillegg ei føresegn (§ 6, siste ledd) om at "Representantskapet 
skal velge styrets medlemmer med varamedlemmer". Det er i Deloitte-rapporten opplyst at føresegna som 
gjeld val av varamedlemmar til styret skal ha blitt endra i 2013 uten at den aktuelle føresegna i 
selskapsavtalen er retta opp.  Det kan reisast spørsmål om endring av føresegna i selskapsavtalen om at 
representantskapet skal velje varamedlemmar til styret høyrer til dei spørsmåla som krev vedtak i høvesvis 
Bergen bystyre og Hordaland fylkesting. 
 
Sett i samanheng med at ein reduserer antalet styremedlemmar frå 5 til 3 vil styret bli noko meir sårbart ved 
sjukdom og forfall av andre grunnar.  Det vert difor lagt til grunn at ein bør oppretthalde selskapsavtalen si 
regulering med val av varamedlemmar til styret.  Ein tenkjer seg ikkje at slike varamedlemmer skal møte i 
styret i andre tilfelle enn der det faste styremedlemmet melder forfall. 
 
Det vert difor ikkje gjort framlegg om endringar i selskapavtalen sine føresegner om at det skal veljast 
varamedlemmar til styret. 
 
Regionalavdelinga ved regionaldirektør vil i samråd med fylkeskommunen sitt representantskapsmedlem 
syte for at det vert fremja sak om val av varamedlemmar til styret på neste ordinære møte i 
representantskapet. 
 
Frist: [Juni 2019] 
 
 
Når det gjeld framlegg til endringar omtala ovanfor i punkt a) og b) har det, på administrativt nivå, vore 
kontakt med den andre deltakararen i Grieghallen IKS, Bergen kommune.  Bergen kommune er samd i dei 
framlegga til endringar i selskapsavtalen som vert foreslått.  Kommunen si administrative leiing vil førebu ei 
sak der det vert fremja sak om  likelydane vedtak i Bergen bystyre.  
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4. Laga ein prioritert handlingsplan innan 01.06.2019 som viser kva tiltak som skal setjast i 
verk for å følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal 
ha ansvaret for iverksettinga. 

Dei einskilde tilrådingane i Deloitte-rapporten er handsama i punkta 1 – 3 ovenfor. Det er også gjort greie 
for når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for iverksettinga.   



Saksprotokoll i fylkestinget - 05.03.2019  
 
Kari Foseid Aakre (A) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er styremedlem i Grieghallen AS.  
Representanten trådte frå under vurderinga av habiliteten.  
 
Konst.fylkesrådmann Ingrid Kristine Holm Svendsen stilte spørsmål om sin habilitet. 
Fylkesrådmann var framleis styremedlem i Grieghallen IKS når revisjon vart utarbeida.  
Fylkesrådmannen trådte frå under vurderinga av habiliteten.  
 
Fylkestinget vedtok samrøystes at Foseid Aakre er inhabil etter fvl. § 6 første ledd nr. e. og at 
fylkesrådmannen er inhabil, jfr. fvl. § 6.2. 
 
Representanten og fylkesrådmannen trådte frå under behandlinga av saka. Det var 56 representantar 
tilstades. 
 
Røysting 
 
Forslag til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget syner til tilbakemeldinga på dei enkelte vedtektspunkta frå sak 107/18, og tek oppfølginga 

til vitande. 
 

2. Fylkestinget godkjenner at selskapsavtalen vert endra på følgjande 2 punkt 
 

 a) Selskapsavtalen for Grieghallen IKS § 6 endres og skal etter endringa ha slik ordlyd: 
 

"Styret har tre medlemmer. Styret velges for 4 år. Reglene i aksjeloven § 20-6 om 
representasjon av begge kjønn i styret gjelder tilsvarende" 
 

b) Selskapsavtalen for Grieghallen IKS § 5, siste ledd endres og skal etter endringa ha slik ordlyd: 
 

"Representantskapet skal: 
 

Velge styrets medlemmer, herunder velge styrets leder og nestleder 
 
Vedta budsjett, økonomiplan og godkjenne regnskap 
 
Velge revisor 
 
Fastsette godtgjørelse til representantskapets leder, styrets leder, og til begge 
organers faste medlemmer" 
 

3. Kontrollutvalet følgjer selskapkontrollen vidare opp. 
 



Grïeghallen IKS

Postboks 7700

5020 Bergen 5.2.2019

Hordaland fylkeskommune

Fylkesvaraordfører Pål Kårbø

Postboks 7900

5020 Bergen

Oppfølging av selskapskontroll, Grieghallen IKS

Styret i Grieghallen IKS har i møte 1. februar drøftet hvordan vi best kan følge opp tilrådingene fra
revisjonsselskapet Deloitte AS og fylkestingets vedtak av 13. desember 2018.

Før vi kommenterer de ti enkeitpunktene som er nevnt i fylkestingets vedtak vil vi gjerne på generell
basis si noe om selskapets unge historie og virksomhet så langt i livet.

Det hele startet med et meget omfattende og godt saksdokument som ble parallell-behandlet i
bystyre og fylkesting i 2013. Dette saksdokumentet var grunnlaget for etableringen av Grieghallen IKS
sommeren 2013. Her ble prosjektets finansielle ramme fastlagt, - og kostnadsdelingen mellom de fire
ulike samarbeidspartene; Kulturdepartementet, Hordaland fylkeskommune, Bergen kommune og
Grieghallen AS. Vedtakene i fylkesting og bystyret forutsatte at Grieghallen AS skulle stå for
utarbeidelsen av det omfattende avtaleverket som vi skulle gå inn i. Først i slutten av november 2013
kom vii mål med det omfattende avtaleverket som ligger til grunn for etableringen av Grieghallen IKS
og i tråd med forutsetningene i fylkestingets vedtak.

Grieghallen IKS’ tidlige fase var også preget av å finne den beste finansieringen av prosjektet, samt få
til et effektivt fungerende prosjektregnskap i samarbeid med Grieghallen AS. I ettertid kan vi
konstatere at vii hele denne perioden hadde god kontroll på prosjektets fremdrift og økonomi. Den
lille økonomiske overskridelsen i prosjektet ble i sin helhet dekket inn av Grieghallen AS.

Ved vår inntreden i Grieghallen åpnet det deg også mulighet for å få tilbakeført merverdiavgift som
Grieghallen AS kun hadde fått 50% refundert. De resterende 50% utgjorde ca 14 millioner kroner.
Etter lov om merverdiavgifts justeringsrett klarte vi å få dette på plass etter langvarig prosess mot
Skatteetaten. I tillegg til mva-problematikken hadde vi også en juridisk prosess mot Skatt vest
ved rørende selskapets fritak for beskatning.

I 2016 ble ombyggingsprosjektet ferdigstilt og Grieghallen IKS kunne gå inn i en mer forutsigbar
driftsfase. I dag er vi inne i det vi kan kalle selskapets forvaltningsfase. Vår oppgave er relativt
begrenset. Vi skal ikke, i motsetning til tradisjonelle selskaper, drive med produktutvikling eller
markedsutvikling for å optimalisere et økonomisk resultat. Vi har derimot i vår selskapsavtale § 4 at vi
ikke har et ervervsmessig formål. Alle kostnader ut over de finansielle kostnadene som er
avtalebestemt fordelt mellom de tre offentlige deltakerne i prosjektet, dekkes inn av Grieghallen AS.
Teoretisk skal alle våre regnskaper gi et null-resultat, - noe som også har vært tilfelle.



Så til ti-punktlisten:

1. Innkalling til representantskapsmøtene i samsvar med IKS-lov §8 og selskapsavtalen.
Representantskapet består av fylkesordfører og byrådsleder. Disse viii kommende
representantskapsmøter bli innkalt med 14 dagers varsel. Praksis tidligere år har vært å be
byrådsleder eller fylkesordfører å finne et passende tidspunkt for avholdelse av
representantskapsmøtet.

2. Utarbeide økonomiplan i samsvar med IKS-lov §20
Vi viii løpet av våren utarbeide en økonomiplan basert på en tre-årlig framskriving av
årsbudsjettet korrigert for rentereduksjoner som følge av nedbetaiing av lånene.

3. Sikre rettidig behandling av budsjett og regnskap i samsvar med IKS-lov §18.
Vi vil bestrebe å få ferdigbehandlet årsregnskaper i tråd med lov om interkommunale
selskaper. Regnskap og budsjett er normalt ferdig fra vår side i månedsskiftet januar/februar.
Vi er imidlertid tidsmessig avhengig av revisjonen fra selskapets revisor Deloitte.

4. Formalisere rollen som arbeidende styreleder.
Styreleder har i de vanskelige oppstartsårene påtatt seg langt mer enn det som vil være
forventet av en styreleder. Dette ble tilgodesett med et ekstra honorar som arbeidende
styreleder. I dagens forvaltningsfase vil vii løpet av første halvår drøfte en formalisering av
rollen, basert på dagens arbeidsdeling mellom styreleder og daglig leder.

5. Formalisere avtaleforholdet til innleid daglig leder. Styret vil formalisere avtaleforholdet i
løpet av første halvår 2019.

6. Arbeidsprosesser.
En vil samtidig også utarbeide skriftlige rutiner for de viktigste arbeidsoppgavene i selskapet
etter at selskapet nå er kommet i en normal forvaltningsfase.

7. Rapportering vedrørende vedlikehold av Grieghallen.
Grieghallens IKS har god dialog med ledelsen i Grieghallen AS vedrørende byggets tekniske
status. Vi viii tillegg be AS’et om årlig tilbakemelding på vedlikehold.

8. Tinglyse uråderett
Styret har vurdert det som lite formålstjenlig å tinglyse en uråderett knyttet til eiendommen.

9. Vurdere hvorvidt selskapet trenger både daglig leder og arbeidende styreleder.
Styret har vurdert det positivt at selskapet har hatt en arbeidende styreleder i tillegg til daglig
leder. Totalt sett er administrasjonen liten. Den er også blitt redusert med 40% i forhold til de

første årene. At to personer er kjent med alle selskapets forhold har gjort oss mindre sårbar i
tilfelle en av partene skulle falle fra. I løpet av noen år, - når selskapet har «satt seg»
ytterligere, vil det være formålstjenlig å vurdere en annen administrativ modell for selskapet.
Bergen kommune v/byrådsleder har i alle år stilt kontor og deler av nødvendig infrastruktur
til selskapets disposisjon. Selskapets regnskapsprogram inklusiv datamaskin og skriver er
innkjøpt av daglig leder.

10. Vi betrakter de ni ovennevnte punktene som en handlingsplan som vil bli fulgt opp av daglig
leder og styreleder i første halvår 2019.

1 c)

I tillegg til de ti ovennevnte punktene så er styret anmodet om å registrere styrevervene i KS sitt
styrevervregister. Dette vil bli gjort når nødvendige registreringer i Brønnøysundregistrene er
ferdigstilt. Dette kan først bli gjennomført når vedtak i fylkesting og bystyret har endret
selskapsavtalens paragraf om antall styremedlemmer. Da først vil selskapsavtalen kunne bli
oppdatert og styret registrert i Brønnøysund.



KS styrevervregister henter opplysninger fra BrønnØysund. Å slutte seg til styrevervregisteret til KS
forutsetter dessuten vedtak om dette i kommunestyret/fylkestinget.

Hvis det er ønskelig å utdype deler av Grieghallens nåværende struktur/administrasjon så vil både
styreleder og daglig leder stille seg positiv til et eventuelt møte med fylkeskommunens
kontrolikomite.

Vennlig hilsen

Grieghallen IKS

Jan Otto Evjen
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